

Referat FU-møde

Onsdag den 15. Februar 2023
kl. 11.00 - Værkerne lok. 205

Link til ZOOM-deltagelse: <https://us06web.zoom.us/j/88348421574>

Deltagere: Jan Lisbygd, Henning Carlsen, Lars Pilegaard, Pia Loop, Anita Andersen, Klaus Gylling, Dan Kiving, Johnna Toft Kristensen

1) Velkomst

2) Godkendelse af dagsordenen: [Godkendt](#)

3) Valg af ordstyrer: [Klaus](#)

4) Valg af referant: [Johnna](#)

5) Meddelelser:

6) NYT PUNKT 6: Indstillinger

- Indstilling til Passagerrådet
- Indstilling til ledig plads i Movias Tilgængelighedsforum – Mail af 14/2-23
[Denne indstilling var alligevel ikke relevant for Dan, da den drejede sig om en opstået ledig plads i forummet. Dan sidder der som bekendt allerede, og bliver der indtil periodens udløb.](#)

7) Orientering om skrivelse til kommunerne vedr. beredskabsplan i tilfælde af strømsvigt

På opfordring af Store-DH af 31/1-23 – som er videresendt til FU den 7/2-23

[Der er stemning for, at rette henvendelse til kommunen omkring dette gennem Handiaprådet](#)

8) Orientering om aktiviteter:

A) Afholdte aktiviteter med deltagelse fra DH-Sorø siden sidste FU-møde:

- 18/1-2023: Møde i DH-Arbejdsgruppen V/Johnna
Orientering:
- Kursusdagene på Kobæk Strand, den 6. Og 7. December 2022.
Evaluering ud over bordsnakken den 12/12-22:
[Godt arrangement – også med Stand-ins 😊 af Dan og Boris fra DH-Slagelse](#)
[Det er imponerende, at vi som gruppe evner, at steppe in for hinanden og at vi ikke bliver slået omkuld, når dagen ikke lige bliver, som planlagt – vi var alle omstillingsparate.](#)
[God lærerig dag og godt samvær.](#)
- Julearrangement 12/12-22:
Evaluering:
[Det var en dejlig juleafslutning – dejlig mad.](#)
[Forsamlingshuset er et rart sted, at være.](#)

B) Forslag til fremtidige arrangementer afledt af ekstraordinært FU den 10/10-22:

Henning foreslår, at vi får den nye formand for Folketingets Socialudvalg og de socialpolitiske ordfører fra de forskellige partier i Folketinget herved og fortælle om, hvad deres intentioner for handicapområdet er, de næste 4 år.

Klaus: Vi kunne også invitere vores eget SSU med.

Johnna: Arrangere i samarbejde med Slagelse? Det tager vi fat på efter folketingsvalget.

Beslutning:

Vi sætter i gang med projektet og begynder forberedelserne

(Vi tænker Rosa Eriksen, Karina Adsbøl, Thorkild Olesen, Lars Schmidt, Kommunaldirektør Henning Daugaard)

Ordstyrer Torben /Jeppe?

Opgavefordeling:

1. Henning skriver som indgang til projektet et brev /forespørgsel til socialudvalgsformanden på DH-Sorøs vegne, og skrive lidt om vores tanker om arrangementet og om vedkommende vil være med til dette.

Hvornår: evt. aug/sep.

Arbejdsgruppe: Henning, Jan, Johnna

Henning skriver som indgang til projektet et brev /forespørgsel til socialudvalgsformanden på DH-Sorøs vegne, og skrive lidt om vores tanker om arrangementet og om vedkommende vil være med til dette.

Arrangementet kunne evt. afholdes i aug/sep.

C) Handicap-event i uge 11 – 19/3-2023

Vi har fået afslag på ansøgningen

Vi udsætter arrangementet på ubestemt tid, og reservationen skal slettes/flyttes.

D) Nye forslag?

Ingen nye forslag

9) Årsmøde 29/3-2023:

- Lokation: Værkerne 122 - med mad udefra og et par piger til at servere – JOHNNA: FIND ET PAR PIGER!!!
- Mikrofoner, præsentationer mm, er der nogle, der skal sørges for, da Dan kommer senere.

Forslag til foredragsholder til Årsmødet:

Boris fra DH-Slagelse – inspirations-indsprøjtning – hvad kunne du tænke dig, at tale om? Hvordan kører DH-Slagelse? Hvordan arbejder DH-Slagelse i forhold til Handicaprådet – hvordan får I tingene igennem?

Oplægsholder fra LEV

Oplægsholder fra Otikon/Audica

CSU-Slagelse

Beslutning:

1. Borsis -Johnna kontakter Boris
 2. Oticon/Audica
- Fokusområder

10) Økonomi V/Jan Lisbygd

Kassebeholdning dags dato: 8.721,34

11) Til / fra Handicaprådet

- **Eventuel studietur til Middelfart Kommune for Sorø kom. Økonomiudvalg og evt. SSU –**
Hvis der er plads i bussen, kan den så fyldes op med DH-Soranere???
Johnna undersøger
- **Orientering om Partnerskabsaftalen med Jobcentret**

12) Budgetønsker fra DH-Sorø til Budget 2024

1. Reminder om vores henvendelse af 15/2-22 til Teknik og Miljø vedr. belægningen op til Værkerne – Der er ikke sket en disse.
Johnna skriver til Khalit og minder om vores henvendelse fra sidste år.
2. Generel drøftelse om budgetønsker 2024
I bedes som forberedelse til mødet, gøre jer tanker om dette hjemmefra, smiler 😊
Bus-skure med lukkede gennemsigtige sider i hele Kommunen i stedet for "gitter"buskurene.
Etablering af små gelændere ved busstoppestederne a la gelenderne op til lejlighederne ved Rolighed – mange af dem har en høj kantsten, der kan være svær, at forcere for ældre og handicappede borgere
Indkørslen fra Holbækvej til Kroppens Hus har en voldsom høj kant – den bør forbedres af hensyn til tilgængelighed.
Etablering af busstur til busstoppestedet på hjørnet til Kroppens Hus "Tip-Sorø" – Skulle vi være mere opmærksomme på denne mulighed?
JA, vi skal!
Klaus har erfaring for, at den fungerer!

13) Diverse til avisen og eller sociale medier

I avisen siden sidst: [Intet](#)

14) Eventuelt - Alt kan drøftes – Intet kan besluttes, smiler 😊

Punkter til næste møde:

Fremtidige møder og aktiviteter:

15/2-2023: Ordinært FU-møde kl. 11.00 på Værkerne lok. 205
13/3-2023: Ordinært FU-møde kl. 11.00 på Værkerne lok. 205
29/3-2023: Årsmøde kl. 17.00 -
25/4-2023: Ordinært FU-møde kl. 12.00 på Værkerne lok. 111
12/6-2023: Ordinært FU-møde kl. 11.00 på Værkerne lok. 206
21/8-2023: Ordinært FU-møde kl. 11.00 på Værkerne lok.?
Der kan ikke bookes lokaler så langt ud i fremtiden...